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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. 

szeptember 23-ai közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Szlovák Tájház (2840 Oroszlány, Alkotmány út 55.) 

 

Jelen vannak:  Szabó Istvánné elnök, Bíró Józsefné, Ocskai Simon önkormányzati képviselők 

    

Távol van:   Tóth Istvánné önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 5 perckor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 4 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 3 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

68/2019. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2019. szeptember 23-ai közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2019. szeptember 23-ai közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

Szabó Istvánné elnök javasolta, hogy a kiküldött napirendi pontokat fogadják el. 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

69/2019. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

a 2019. szeptember 23-ai közmeghallgatás napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. szeptember 23-ai 

közmeghallgatáson a következő napirendi pontokat tárgyalja: 

1. 2019. évi munka értékelése 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 

2. Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2020. évre tervezett kultu- 

rális programokról 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 

3. Egyebek 
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Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  2019. évi munka értékelése 

  
                                                   Előadó:     Szabó Istvánné elnök 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, ebben az évben nagyon sok programjuk volt. Tavaly is ilyenkor találkoztak, 

szeptember hónap közepén. Ebben az időszakban már háromnegyed éven túl vannak.  

Kiemelte a Temetőkertben az Ősökről való megemlékezést „Mindenszentek„ alkalmából, ami az Evangélikus Egyház 

és Farkas Etelka Tiszteletes asszony közreműködésével a hónap végén jött létre. A Szlovák klub tagjai a sírkertet 

rendbe hozták, színes krizantén csokrokkal és mécsesekkel feldíszítették. 

Az év végén, december közepén tartották meg az Oroszlányi Szlovákok napját a II. Rákóczi F. klubban. A kis hely 

miatt sajnos erre a nagy eseményre kevés vendéget hívhattak meg, így a helyi kultúrcsoportokon kívül fellépők csak a 

Vágsellyei Duo Seniors együttes és a Kozárovcei folklór csoport volt. Ez a rendezvény mindig vasárnap kerül 

megrendezésre. 

A délelőtti Istentiszteletet Nobik Erzsébet, szarvasi lelkésznő tartotta a hívőknek. 

Az elmúlt évben még ezeken a rendezvényeken kívül részt vettek a KEM Szlovák Önkormányzat által megrendezésre 

kerülő „Adventi találkozón” Dorogon, a Vágsellyei senior klub tagjainak karácsonyi kiállítás megnyitásán, Tardoson a 

Tardosi Szlovákok napján. 

Az idei évben ugyan úgy, mint tavaly előkészítették az évi kulturális programtervet. Ennek alapján dolgoztak, 

készítették elő, és megtartották őket. 

Január 12-én a Doni megemlékezésen és koszorúzáson vettek részt az evangélikus gyülekezeti házban és a templom 

falánál koszorút helyeztek el. 

Január 22-én a Költészet napján az OKSZIK-ban részt vettek és gratuláltak a kitüntetetteknek. Az önkormányzat 

alelnöke, Ocskai Simon is egyike volt a három személynek, akik megkapták a Kölcsey plakettot. Ezért gratulációját 

fejezte ki. 

Január 26-án megrendezésre került immár a 21. Szlovák nemzetiségi est és farsangi batyus bál a helyi Gimnáziumban. 

Február 23-án immár negyedik alkalommal megrendezték a „Siska sütő versenyt” és ezen a napon megszavazták azt a 

három személyt, akik az idei évben képviselni fogják önkormányzatukat a Magyarországi Szlovákok Szervezetének 

Közgyűlésén, továbbképzéseken. 

Február 24-én Šaľai Denné centrum seniorov č.1. részt vettek egy páran (1 autónyi ember) a farsangi Ki-mit-tud 

versenyen és teadélutánon. 

Március 03-án részt vettek az Oroszlány Barátainak köre által megrendezésre kerülő disznó vágáson, másnap pedig az 

asszonybálon a Bányász klubban. 

Március 10-én Nitrán vettek részt a 10 éves jubiláló rendezvényen (KEM Szlovák önk. és a Nitra megyei 

Közművelődési központ). 

Március 11-én Nőnapot tartottak a Szlovák klub foglalkozás keretén belül. 

Március 12-én a FHKE Közgyűlésén vettek részt. 

Március 15-én koszorúzáson vettek részt a Nemzeti ünnepen a Petőfi parkban. 

Március 17-én Tardoson a Vertigo színi társulás színházi előadáson vettek részt (egy autónyi ember). Március 20-án 

egy új könyv bemutatón vettek részt Tardoson, a Magyarországi Szlovák kutatóintézet által kutatásokból összeállított 

könyvén. 

KEM Szlovák Önkormányzat által megrendezésre kerülő „Templom dala” egyházi rendezvényen vettek részt. 

Március 28-án könyvbemutatón vettek részt, a Zsilák Mária által összeállított Izing család könyve bemutatóján. 

Civileké a ház kiállításon a 50. éves a Szlovák klub anyaggal mutatkoztak meg március 30-tól-április 07-ig. 

Április 05-én a Tornóczi nyugdíjas klub meghívására a „Húsvéti előkészületek” című kiállításra mentek el. 

Április 06-án Vértesszöllősön vettek részt a „Tollfosztás” című rendezvényen. Az idén nem fosztottunk tollat, helyette 

egy jubiláló filmet néztek meg, a helyi Szlovák Pávakör 25. éves évfordulóra készített anyagot. Sajnos ezután az 

énekkar befejezte tevékenységét-kiöregedett a társulat. 

Április 12-én a Tatabányai „Puskin„ művelődési központban vettek részt a KEM Szlovák Önkormányzat által 

megrendezésre kerülő Idei kommunális és nemzetiségi választások gyűlésén. Fellépett az oroszlányi Krídlovka 

ifjúsági fúvós zenekar is. 

Tájház konferencián vettek részt Terény településen április 13-án. 

Április 14-én Babicskázáson vettek részt (Biró, Turbucz, Nagy lányok), a következő babičkáknál jártak: Tóthné 

Anika, Wittnerné Piroska és a Molnárné Magdika. 
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Április 17-én a Tájházba fogadták a Hunyadi Mátyás általános iskola alsó tagozatos gyerekeit a Húsvéti népszokások 

bemutatón. 

Április 24-én részt vettek a Magyarországi Szlovákok Szövetségének Közgyűlésén Budapesten, Rákóczi út 15. 

Szlovák Intézetben. 

Április 28-án egy jótékonysági segítő rendezvényen voltak Šaľán a focipályán. Lángosokat sütöttek és annak a 

bevételét odaadták egy beteg hároméves kislány kórházi költségeire. 

Május 10-én Nitrán voltak a KEM Szlovák Önkormányzat és a Nitra Közművelődési Központ 10. éves évforduló 

alkalmából rendezett ünnepi kulturális műsoron. 

Május 15-én fogadtak a Tájházban egy 13 főből álló Trnoveci (Tornóczi) nyugdíjas csoportot (együttműködési 

szerződés van velük). Voltak a csoki üzemben és a Bányászati múzeumban, és természetesen igen sokat beszélgettek 

fehér asztal mellett a Tájházban. 

Május 20-án az OSZNÖ tagjai a KEM Szlovák Önkormányzat által szervezett egynapos tanulmányúton vettek részt, 

megnézték a Bratislavai várat és a parlamentet. 

Május 24-én a Sala Tvoje mesto és a Trnoveci nyugdíjas klub meghívására Teke bajnokságon vettek részt Salán. 

Május 25-én a Budapesti Szlovák nagykövetségen bemutatták a sütési tudományukat a ZSM által meghirdetett 

Slovenka és Slovenka találkozóján, ahol az ország több területéről hoztak sütiket a versenyre. Vittek 4 fajtát, három 

nyert is, abból a fődíjat is elhozták (Tóthné Anika- napraforgó) Molnárné Magdika és ő voltak még ott és a diós batyu 

és káposztás tócsi is jól szerepelt. 

Magyar Hősök napján május 25-én koszorút helyeztek el az evangélikus templom emléktáblánál (Táborszky Erzsike). 

Május 26-án részt vettek a választásokon (Parlamenti választások, és a nemzetiségi szószóló választás (Paulik Antal- 

szlovák szószóló lett) 

Június 4-én az Nemzeti Összetartozás napján koszorút helyeztek el a Bányász emlékparkban (Tóthné Anika, Nagyné 

Katika, Gegő Margitka). 

Június 09-én a Denné centrum c.1. Salán vettek részt (Kocsis Irénke, Nagyné Katika, Gegő Margitka, ő és a férje) Ki-

mit-tud versenyen és teadélutánon. 

Június 18-án elkísérte a Trnoveci nyugdíjas klub tagjait, 45 főt Budapestre a Parlament és a Gellért hegy látogatásán. 

Köszönetét fejezte ki Paulik Antal szószólónak az intézkedésért és a vendégek fogadásáért. 

Június 21-június 23-ig a 60. Myjavai folklór fesztiválon vettek részt.  

Június 27-én fogadták a Tájházban a József Attila általános iskola tanulóit (pólófestés, bukta sütés Tóthné Anika, 

Nagyné Ági segítésével). 

Június 29-én a Szlovák Tájházban került megrendezésre az I. Pajta fesztivál, ami előtte a Múzeumok éjszakája volt. 

Fő szervező az Oroszlány Barátainak Köre, az önkormányzat, mint társ szervezők vettek részt. Felléptek a kulturális 

csoportok is (Bránicka és Krídlovka) a Szlovák klub igen sokat szorgoskodott-lángos sütéssel. 

Július 11-én részt vett Budapesten a Szlovák nagykövetségen az új Szlovák Köztársasági elnök látogatáson (Zuzana 

Čaputová).  

Július 22-július 24-ig a tardosi Malom-völgyben tartották a KEM Szlovák települések tánc tábort, ahol a Bránicska 

gyerek táncegyüttes néhány tagja és a vezetőjük vettek részt. 

Július 23-án egy sport és barátság napon vettek részt a Trnoveci barátaiknál, (petang dobás, kosárba dobás, dobozok 

ledobálása). Hoztak egy első helyezést, Bekéné Sziráki Marianna, egy második helyezést Kis Imréné, két harmadik 

helyezést Turbucz Lajosné, Molnár Ferencné. 

Július 24-én fogadták a Denné centrum seniorov c. 1. Sala kiránduló nyugdíjas csoportot a Tájházban, 

megvendégelték Őket, beszélgettek velük, utána ők a Bányászati múzeumba látogattak el és megnézték a Tatabányai 

Turul madarat, a Szelim barlangot. 

Július 27-én Tornóczra a Láng udvarba mentek egy díjugrató lovasversenyre lángost sütni. A rossz időjárás miatt 

megszakították a versenyt. 

A Krídlovka zenei táborban volt Tvrdosovcen augusztus 12-től-augusztus 15-ig. 

Augusztus 17-18-án rendezték meg a 25. Falunapot. 

Augusztus 24 - augusztus 27-ig Horné Saliby-ben a Szlovák klubtagok vettek részt egy nyelvi, tanulmányi, 

ismeretterjesztő, felüdülő táborban. 

Augusztus 27 - augusztus 30-ig Horné Saliby-ben az OSZNÖ tagjai vettek részt egy kihelyezett testületi, oktatási, 

tervezési ülésen. 

Bányász napon a Bránicka gyerektánc együttes részt vett a főzőversenyen (nudli, krumplis gombóc, pörkölt főzés) 

segített nekik Tóth Istvánné is. 
Szeptember 11-én a Tájházba 150 gyerek jött a Hunyadi általános iskolából, az őszi munkákat mutatták be nekik, 

rajzpályázatot is hirdettek.  

Szeptember 21-én a Tardosi szlovákok napján vettek részt, itt a Krídlovka lépett fel. Több rendezvény is volt ezen a 

napon, Tornócon főzőversenyen vettek részt, 14 csapat gulyást főzött, ők lángost készítettek. 

Szeptember 29-én Kozárovcén egy énekesnő tiszteletére rendeztek megemlékezést, szóló énekeseket hívtak. 
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Ocskai Simon képviselő elmondta, zsúfoltnak tűnik ez a sok program, de sikeresek ezek a megmozdulások, 

köszönetét fejezte ki Szabó Istvánnénak, nélküle nem lenne ez a sok program. Továbbá köszönetét fejezte ki a Szlovák 

klubnak, a Tájház fenntartásáért, emellett a temetőkert gondozásáért, nem utolsó sorban a rengeteg vendég csoport 

vendégül látásakor nyújtott társadalmi munkáért. A testületi ülésekkor határozatokat hoznak, amik feljutnak 

Budapestig, ezekben 8-10 alkalommal is köszönetet mondtak a Szlovák klubnak. Köszönetét fejezte ki a testület 

nevében Szabó Istvánnénak az öt éves munkájáért.  

 

Kis Imréné elmondta, öröm volt hallgatni ezt a sok mindent. A jelen lévők nevében gratulált a kitüntetetteknek, 

Ocskai Simonnak, Bíró Józsefnének, Szabó Istvánnénak. Szabó Istvánné törekvései nélkül ezek az eredmények nem 

születhettek volna meg. Jönnek a választások, javasolta, a testület megfontolhatna egy dolgot, szeretné, ha a 

rendezvények között lenne egy olyan, amelyre az oroszlányi szlovák családokat meghívhatnák, hogy jobban 

kötődjenek, jobban ide csalni azokat, akik szívesen vesznek részt ilyen programokon, ezt át kéne gondolni, hasznos 

lenne. A külföldi meghívottak mellett, eléjük helyezni az itteni szlovákokat. Örömét fejezte ki, hogy részt vehetett 

ezeken a szép programokon. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, abban a sajátos helyzetben van, hogy mindig figyelemmel tudja kísérni a 

szlovák önkormányzat munkáját, a lehető legtöbb testületi ülésen részt vett. Véleménye szerint magasan több 

programot szerveztek, mint másik szervezet. Köszönetét fejezte ki Szabó Istvánnénak, valamint Ocskai Simonnak a 

munkájáért. Meghallgatásra került a szlovák önkormányzat kérése is, irodát kapnak a hivatal épületében, térítés 

mentesen. Elmondta, máskor is szívesen folytatja az együttműködést, erőt egészséget kívánt a jövőre nézve, Kis 

Imréné ötletét is jónak tartja, továbbá tolmácsolta Lazók Zoltán polgármester elismerését is. 

 

Fátrai Erzsébet az Oroszlány Barátainak Köre nevében is köszönetet mondott, sok rendezvény volt itt a Tájházban, 

ez a társaság hozta létre ezt a helyet.  

 

További kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök kérte, szavazzanak a tájékoztató elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

70/2019. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

a 2019. évi munka értékeléséről szóló tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 2019. évi munka értékeléséről 

szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2020. évre tervezett  

kulturális programjairól 

 

Előadó:    Szabó Istvánné elnök  

 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, az új testület fogja megtárgyalni a jövő évi kulturális programokat. 

 

 

3. NAPIRENDI PONT:         Egyebek 
 

Szabó Istvánné elnök a választásokkal kapcsolatban elmondta, kigyűjtött egy névsort, minél többen tudják egymást 

tájékoztatni, fontos, hogy tudassák mindenkivel, aki rájuk regisztrál, hogy hogy is kell szavazni. Mindenki a saját 

választó körzetében tud szavazni, kapnak egy zöld borítékot, az ebben található szavazólapokra kell X-et tenni, 

a borítékot utána le kell ragasztani. Kérte, hogy a jegyző asszony a választási tájékoztatón is adjon erről tájékoztatást. 

Köszönetét fejezte ki Ocskai Simon képviselőnek a 24 éves munkájáért, amit a szlovák önkormányzatért tett, valamint 

a Krídlovka szinvonalas vezetéséért. 
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Ocskai Simon képviselő elmondta, egy évig még vezetni fogja a Krídlovkát, de utána keresni fog maga helyett egy 

vezetőt. 

 

Kis Imréné elmondta, a zenei anyag gondozásánál, újabbak keresésénél Ocskai Simon pótolhatatlan, ezt folytatnia 

kell. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 16 óra 6 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó Istvánné  Ocskai Simon 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 


